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Protokół nr 24/23 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Powiatu we Włocławku  

       z dnia 24 lutego 2023 roku  

 
 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
 

W dniu 24 lutego 2023 roku o godzinie 08:30  Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Pan Wojciech Rudziński dokonał otwarcia obrad Komisji. Powitał wszystkich 
członków Komisji oraz zaproszonych gości w osobie Sekretarza Powiatu – Pana Piotra 
Krygiera, Głównego specjalisty w Wydziale Ochrony Środowiska – Panią Mariettę Bachurską, 
Powiatowego Lekarza Weterynarii we Włocławku – Pana Macieja Bachurskiego, Członka 
Zarządu  KPIR – Pana Stanisława Sekleckiego. 
 
Lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

2. Stwierdzenie quorum. 
 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczyły 
4 osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum, 
a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

3. Przyjęcie porządku obrad.  
 

Przewodniczący Komisji -  poinformował, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska członkowie komisji otrzymali porządek obrad wraz 
z materiałami, z którymi można było się zapoznać. Przewodniczący Komisji zapytał członków 
Komisji, czy są  jakieś uwagi do porządku obrad. Nie było żadnych uwag. Wobec braku uwag, 
Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad  
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:   
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wyniki głosowania:   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad składający się z 11 punktów w brzmieniu: 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 23/22 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

z dnia 29 listopada  2022 roku. 



5. Informacja Komendanta Społecznej Straży Rybackiej o działalności jednostki za 2022 
rok.  

6. Informacja o realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej Powiatowego Inspektoratu 
Weterynarii  we Włocławku za rok 2022. 

7. Informacja o działalności  Kujawsko – Pomorskiej Izby Rolniczej w 2022 roku. 
8. Informacja z realizacji zadań wynikających z nadzoru  starosty nad gospodarką leśną.  
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa  i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 

we Włocławku w 2022 roku.  
10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

4.  Przyjęcie protokołu nr 23/22 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
z dnia 29 listopada 2022 roku. 

 
Przewodniczący Komisji - poinformował członków Komisji, że z ostatniego posiedzenia 
komisji został sporządzony protokół, który był do wglądu w Kancelarii Przewodniczącego 
Rady. Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do protokołu 
nr  23/22 z dnia 29 listopada 2022 roku? Nie było żadnych uwag. Wobec braku uwag 
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu nr 23/22 z dnia  29 listopada  
2022 roku i przeprowadził  procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 23/22 z posiedzenia komisji z dnia 29 listopada 2022 roku. 
 
5. Informacja Komendanta Społecznej Straży Rybackiej o działalności jednostki za 2022 

rok.  
 
Przewodniczący Komisji – poinformował, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska członkowie komisji otrzymali Informację Komendanta 
Społecznej Straży Rybackiej o działalności jednostki za 2022 rok, z którą można było się 
zapoznać.  
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś uwagi lub pytania do 
przedstawionej informacji? Nie było żadnych uwag ani pytań. Wobec braku uwag i pytań  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Informacji Komendanta Społecznej 
Straży Rybackiej o działalności jednostki za 2022 rok i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła Informację  Komendanta Społecznej Straży Rybackiej o działalności jednostki za 2022 
rok.  



Informacja Komendanta Społecznej Straży Rybackiej o działalności jednostki za 2022 rok 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
6. Informacja o realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej Powiatowego Inspektoratu 

Weterynarii  we Włocławku za rok 2022. 
 
Przewodniczący Komisji – poprosił Powiatowego Lekarza Weterynarii we Włocławku 
o przedstawienie informacji.  
Powiatowy Lekarz Weterynarii we Włocławku – powiedział, że badamy wiele jednostek 
chorobowych w ramach monitoringu chorób zakaźnych i jedną z takich jednostek chorobowych 
jest białaczka bydła. Po raz pierwszy od wielu lat zdarzyło nam się w zeszłym roku, że była 
jedna sztuka białaczkowa na terenie gminy Lubień kujawski. Całość została opanowana, rolnik 
otrzymał odszkodowanie i temat jest zamknięty. Dalszych wyników dodatnich w tym 
gospodarstwie nie ma. Jeżeli chodzi o inne rzeczy jakie były na terenie naszego powiatu, to 
mieliśmy problem z wścieklizną. Na terenie Gostynina została stwierdzona wścieklizna u lisa 
i w związku z tym musiałem dać rozporządzenie na terenie gminy Baruchowo. Tam też 
podjęliśmy działania zgodne z przepisami prawa. Po czasie, kiedy to rozporządzenie minęło 
i nic się nie działo, wydałem rozporządzenie uchylające tamto rozporządzenie. W zeszłym roku 
musiałem wydać dwa rozporządzenia  o stwierdzeniu HPAI grypy ptaków. Pierwsze było na 
początku roku. One dotyczyło częściowo miasta , częściowo  gminy Włocławek. Chodziło 
o mewę, którą znaleźliśmy na pograniczu. Ostatni przypadek z grudnia, gdzie trzy łabędzie 
w Brześciu kujawskim zostały pobrane przez nas i u wszystkich trzech stwierdzono grypę. 
Podjęliśmy wspólnie, bo najpierw było powołać sztab Pana starosty. Został on powołany, 
wszystkie instytucje, począwszy od samorządu gminnego, poprzez straże, inspekcje. 
Współpraca była bardzo dobra.  
Przewodniczący Komisji – zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania do przedłożonej 
informacji? Nie było żadnych pytań. Wobec braku  pytań  Przewodniczący Komisji zapytał, 
kto jest za przyjęciem Informacji o realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej Powiatowego 
Inspektoratu Weterynarii we Włocławku za rok 2022 i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła Informację o realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej Powiatowego Inspektoratu 
Weterynarii  we Włocławku za rok 2022. 
Informacja o realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej Powiatowego Inspektoratu Weterynarii  
we Włocławku za rok 2022 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
7. Informacja o działalności  Kujawsko – Pomorskiej Izby Rolniczej w 2022 roku. 
 
Przewodniczący Komisji – poprosił  Pana Stanisława Sekleckiego – członka zarządu 
KPIR  o przedstawienie informacji. 
 
Członek zarządu KPIR – powiedział, że rok 2022 zaczął się wzrostem cen nawozów. KPIR 
pierwsza zgłosiła wniosek o dofinansowanie do nawozów. Kolejnym problemem okazał się 
zwiększony import zbóż.  
W maju był nasz jubileusz 25- lecia działalności izb rolniczych na ziemi kujawsko –pomorskiej.  
Wnioskowanie – ważniejsze wystąpienia do władz różnych szczebli w sprawach istotnych dla 
rolników regionu Kujawsko – Pomorskiego. 



 Z badania przez Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów rynku produkcji 
i dostawa nawozów mineralnych, a także weryfikacji czy podwyżki cen wykraczają poza 
podstawy makroekonomiczne i czy nie są wynikiem praktyk ograniczających konkurencję, 
- Odroczenia wprowadzenia w życie wymagań i ograniczeń wynikających z Zielonego Ładu 
w   związku z wojną w Ukrainie i kryzysem energetycznym; 
- Zmiany  przepisów dotyczących osób uprawnionych do udziału w przetargach ofertowych 
i  nieograniczonych organizowanych przez KOWR. Grunty rolne rozdysponowywane 
z  zasobów  Skarbu Państwa powinny być poddzierżawiane rolnikom indywidualnym; 

- Umożliwienia rolnikom dzierżawienie gruntów z zasobów Skarbu Państwa jeśli posiadają 
grunty na ternie gminy, w której znajduje się działka przeznaczona do dzierżawy, pomimo iż 
siedziba gospodarstwa położona jest w innej gminie; 

- O utworzenie nowej linii kredytów preferencyjnych umożliwiające przekształcenie lub 
spłatę kredytu komercyjnego. Sytuacja spowodowana nie udzielaniem kredytów 
preferencyjnych na zakup gruntów rolnych w czasie trwania pandemii; 

- O zmianę interpretacji przepisów dotyczących zwolnienia z podatku PCC od zakupu gruntów 
rolnych. Obecnie gospodarstwo, które zakupiło grunty rolne i otrzymało zwolnienie z podatku 
PCC w przypadku sprzedaży w ciągu 5 lat jakiejkolwiek innej działki wchodzącej w skład 
gospodarstwa przed uzyskaniem zwolnienia, musi liczyć się z koniecznością zwrotu 
uzyskanej ulgi; 

- O wydłużenie okresu na uzupełnienie wykształcenia rolniczego w przypadku działania 
„Młody rolnik” do momentu złożenia wniosku o wypłatę drugiej raty; 
- W przypadku prowadzenia przez rolnika działalności pozarolniczej z działania 6.2 przedłużyć 
okres opłacania składek podwójnego KRUS- u przez cały okres zobowiązania tj. okres 5 lat; 
- Zmiany przepisów prawa budowlanego, aby zwiększyć odległość budowy ogrodzeń działek 
budowlanych od pasa drogi przejazdowej; 
- O zwiększenie dopłat do kwalifikowanego materiału siewnego; 
- O zwiększenie limitu zwrotu podatku akcyzowego przewidzianego w przepisach 
proporcjonalnie do wzrostu cen paliw; 
- Wystąpienie do Wojewody w sprawie funkcjonowania monitoringu suszy. 

Zajmujemy się opiniowaniem projektów ustaw i projektów prawa lokalnego. 
Miedzy innymi pomagaliśmy rolnikom których sukcesywnie zalewa zakład Cykoria. Jeżeli 
chodzi o działalność typu szkolenia, w tej chwili jesteśmy w trakcie szkoleń rolników 
w temacie „Zielonego Ładu” oraz fotowoltaiki. Dzisiaj takie szkolenie odbędzie się w mieście 
Kowal.  
Uczestniczyliśmy w promocji rolnictwa  i polskiej żywności. Promocję wsi organizujemy 
poprzez nasze uczestnictwo ( organizację stoisk) podczas większości wystaw i targów rolnych, 
festynów, dożynek i innych uroczystości.  
Przewodniczący Komisji – zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania? 
Radny Grzegorz Śledzińki – powiedział, że słyszał, że kury mają być specjalnie  znakowane.  
Członek zarządu KPIR – odowiedział, że dyrektywa Komisji Europejskiej mówi o tym, że 
wszystkie zwierzęta domowe  powinny być zarejestrowane, ale jeżeli dane Państwo 
wnioskuje, ze pewne gatunki, czy pewne ilości są nieszkodliwe i dla zdrowia jakby nie ma 
zagrożenia, mogą być wyłączone. Jeżeli chodzi o temat kur nasze Państwo, nasi urzędnicy nie 
skorzystali z tego. Po naszych monitach, ma się zmienić to rozporządzenie. To rozporządzenie 
było wydane w ubiegłym roku. Od stycznia weszła zmiana odnośnie rejestracji zwierząt. 
Doszły takie zwierzęta jak lamy, jelenia itd. Doszły jeszcze w tym temacie kury. Powinien 
być wyznacznik, od ilu kur powinno się rejestrować i jak rozwiązać temat padliny, lisów. 
Radny Roman Tomaszewski – stwierdził, że ubolewa, że struktury rolnicze, różnego rodzaju 
związki, organizacje czy izba jako reprezentant zostały przez lata rozdrobnione, 



rozczłonowane. Nie ma jednego zrzeszenia, która odpowiada za to co się dzieje w polskim 
rolnictwie. Jest izba rolnicza, ośrodki doradztwa rolniczego,  mnóstwo różnego rodzaju 
takich, czy innych organizacji, ale nie ma jednego silnego. A te z takich czy innych powodów 
nie zawsze mają ten sam wspólny interes. I tu ubolewam, to nie jest wina izby rolniczej. To 
są ich delegatów, rolników polityczne pokierowania.  
Przewodniczący Komisji – zapytał członków komisji, czy są jeszcze jakieś pytania do 
przedłożonej  informacji? ? Nie było żadnych pytań. Wobec braku  pytań  Przewodniczący 
Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Informacji o działalności  Kujawsko – Pomorskiej 
Izby Rolniczej w 2022 roku i przeprowadził procedurę głosowania.  

  Wyniki głosowania: 
  Za-4 
  Przeciw-0 
  Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła Informację o działalności  Kujawsko – Pomorskiej Izby Rolniczej w 2022 roku. 
Informacja o działalności  Kujawsko – Pomorskiej Izby Rolniczej w 2022 roku stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 
8. Informacja z realizacji zadań wynikających z nadzoru  starosty nad gospodarką leśną.  
 

Przewodniczący Komisji – poprosił  Głównego Specjalistę w Wydziale Ochrony Środowiska 
– Panią Mariettę Bachurską, o przedstawienie Informacji. 
Główny Specjalista w Wydziale Ochrony Środowiska – powiedziała, że zakres nadzoru 
nad gospodarka leśną nie uległ zmianie. Powierzchnia też jest porównywalna, która podlega 
naszym kompetencjom. W tej chwili mamy około 3600 ha. W zeszłym roku zatwierdzaliśmy  
uproszczone plany urządzenia lasu dla Wspólnoty rolników miasta Kowal na Przydatkach 
Gołaszewskich. To z tych nowych dokumentów, które zostały wprowadzone. Procedury 
administracyjne odbywały się w ten sam sposób. Taka ciekawostką, która może nie tyle ma 
znaczenie, jeżeli chodzi o leśnictwo, tylko o obraz naszej gospodarki, to ilość wydawanych 
zaświadczeń o lasach, która w zeszłym roku wynosiła 1660 i było to o 800 mniej niż 
w stosunku do roku poprzedniego, więc drastyczna różnica świadcząca o tym jaki jest zastój 
w gospodarce. Te zaświadczenia służą do aktów notarialnych. Teraz z nowym rokiem widać 
jakby lekko zaczęło przybywać.  
Część zadań w ramach porozumień była w 2022 r. przekazana do Nadleśniczego 
Nadleśnictwa Włocławek oraz Nadleśniczemu Nadleśnictwa Koło. Pismem z dnia 30 
listopada 2022 r.  z zachowaniem trzymiesięcznego okresu wypowiedzenia Nadleśniczy 
Nadleśnictwa Włocławek wypowiedział zawarte ze starostą włocławskim porozumienie 
w sprawie nadzoru nad gospodarką  leśną. Część zadań była wykonywana przez Nadleśnictwo 
i wygląda u nas to tak, że zadań się zwiększa,  etatów w wydziale się nie zwiększa. Już same 
zaświadczenia, które doszły do nas nie są obstawiane etatem, a obsługi klienta w tym zakresie 
jest dość dużo. Do wydziału dojdzie kolejna rzecz, czyli praca w terenie, która była przez 
Nadleśnictwo wykonywana, gdzie mieli kwotę, która im płaciliśmy, to można powiedzieć 
pokrywał etat pracownika. Nie mamy innej możliwości, bo możemy tylko zlecić 
porozumieniem Nadleśniczemu albo starosta musi to wykonywać w ramach własnego 
zakresu. Pozostaje nam porozumienie z Nadleśnictwem  Kołem, ale to jest część  3000 ha tj. 
Izbica Kujawska, Przedecz.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki – zapytał na czym ta praca miałaby polegać? 
Główny Specjalista w Wydziale Ochrony Środowiska – odpowiedziała, że całą procedurę 
administracyjną wykonywałam ja, chociaż większość starostw miała tak porozumienia 
zawarte, że nawet nie wiedzieli, że zajmują się lasami, bo w całości było wszystko oddane do 



Nadleśnictwa. Robienie uproszczonych planów  i cała procedura administracyjna . Natomiast 
na czym polega u nas. Cześć to była, że leśniczy jeździł w teren, sporządzał protokoły 
z oględzin. Opis stanu lasu, sytuacji, bo na przykład,  jeżeli ktoś występuje do nas z wnioskiem 
o pozyskanie drewna niezgodnie z uproszczonym planem urządzenia lasu, czyli ponad miarę, 
bo tak jest z reguły. Musi w tym być uzasadnienie. Jednym z uzasadnień jest na przykład stan 
sanitarny lasu. Leśniczy jadąc w teren jest w stanie ocenić stan kondycji lasu. Jaka 
powierzchnia, jaka masa jest do pozyskania. Druga rzecz to cechuje drewno. Drewno nie 
może być wywiezione z lasu, dopóki nie zostanie ocechowane. Równie z pomoc w zabiegach 
pielęgnacyjnych. Często właściciele lasu nie mają świadomości, co trzeba zrobić. Różna maja 
wiedzę na ten temat. Leśniczy jedzie i pokazuje co i ile czego można zrobić i jak to ma 
wyglądać. To jest ta praca w terenie. Do nas docierają protokoły i na ich podstawie mamy 
prowadzone postępowania administracyjne już w naszej siedzibie. 
Przewodniczący Komisji -  zapytał członków komisji, czy mają jakieś uwagi lub pytania do 
przedstawionej informacji? Nie było żadnych uwag ani pytań. Wobec braku uwag i pytań  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Informacji z realizacji zadań 
wynikających z nadzoru  starosty nad gospodarką leśną i przeprowadził procedurę 
głosowania.  

   Wyniki głosowania: 
   Za-4 
   Przeciw-0 
  Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła Informację z realizacji zadań wynikających z nadzoru  starosty nad gospodarką leśną 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa  i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 
we Włocławku w 2022 roku.  

 
Przewodniczący Komisji - poinformował, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska członkowie komisji otrzymali sprawozdanie. 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś uwagi lub pytania do 
przedstawionego sprawozdania. Nie było żadnych uwag ani pytań. Wobec braku pytań  
Przewodniczący Komisji zapytał członków komisji , kto jest za przyjęciem Sprawozdania 
z działalności Komisji Rolnictwa  i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku w 2022 
roku i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
 Za-4 
 Przeciw-0 
 Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa  i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 
we Włocławku w 2022 roku.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa  i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.   
 
10. Sprawy różne.  

 
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy ktoś z członków komisji chciałby zabrać głos 



w tym punkcie? Nie było żadnych głosów.  

11. Zamknięcie obrad Komisji. 
 
Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
w dniu 24 lutego  2023 roku o godzinie 09:35 dokonał zamknięcia obrad Komisji.   

 
 

 
                    Przewodniczący Komisji 
            Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
 
                      Wojciech Rudziński 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała 
Anita Sudomir – Ozdoba…………………. 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

 


